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§  1  

Godkännande av dagordning 

Beslut 
Fritdsnämnden fastställer utsänd föredragningslista med följande revidering: 

1. Politikerinitiativ (S) ”Spelbara planer - även på vintern” behandlas under § 8 Övriga 
frågor. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden fastställde utsänd föredragningslista med en revidering. 

 

- - - - - 
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§  2 FRN-2023-00025 

Uppföljning av fritidsnämndens arbete med strategin för 
Ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Nacka har den 21 maj 2018 antagit strategin Ett drogfritt Nacka för 
unga som anger mål och riktmärken för ett samhälle för unga som är fritt från alkohol, 
narkotika, dopning och tobak. 

Strategin gäller för alla verksamheter som verkar på kommunens uppdrag, såväl 
kommunala, privata som fristående. Alla berörda nämnder har utifrån sina respektive 
ansvarsområden uppdraget att se till att strategin genomförs och följs upp. 

Fritidsnämndens arbete består löpande i att tillhandahålla lokaler som ska vara fria från 
tobak, alkohol, narkotika och dopning. Ställa krav på utförare av verksamhet för barn och 
unga att ha och följa utarbetade policys och handlingsplaner gällande ANDTS samt erbjuda 
kompetensutveckling för föreningslivet genom Utmärkt förening. 

Under 2023 har projektbidrag för drogförebyggande aktiviteter bidragit till att 
fritidsnämnden kunnat erbjuda utökad fritidsgårdsverksamhet och ledarutbildningar för 
unga. I samverkan med civilsamhällessamordnare har nio föräldravandringar på 
sommarlovet genomförts. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 januari 2024 
Bilaga 1 Strategin ett drogfritt Nacka för unga, 2018-05-21 
Bilaga 2 Matris för kultur- och fritidsnämnden 2023 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Nico Stark lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Strategin ett drogfritt Nacka är en otrolig viktig strategi och ett arbete som är av yttersta 
vikt för att få ett tryggare Nacka för alla unga i kommunen. Att som ung ha en betydelsefull 
fritidsaktivitet och möjligheten till det är en värdefull förebyggande åtgärd. Vi noterar att 
det görs ett arbete i nämnden i linje med strategin men önskar tydligare utvärderingar och 
uppföljningar av det arbetet, att enbart notera det som görs utan att se en utvärdering som 
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är mätbar gör att vi inte kan förbättra vår verksamhet. Vi önskade därav en tydligare 
utvärdering av dessa åtgärder och en större dragning eller inblick i SSPF samarbetet 
(samarbetet mellan skola, socialtjänst, polis och fritid) som finns i kommunen. Vi ser fram 
emot att få en sådan dragning och att accelerera upp arbetet för ett tryggare Nacka för alla 
unga.”   

 

- - - - - 
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§  3 FRN-2024-00001 

Medborgarförslag att accelerera planeringen för 
återöppnande av tältet så våra barn får träna även på 
vintern 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna med 
förslaget om att accelerera planeringen för att återöppna kommunens fotbollstält. 

2. Fritidsnämnden noterar redovisningen avseende vinterunderhåll på kommunens 
bollplaner.  

3. Fritidsnämnden beslutar att det är kommunens idrottsdrift som ska vinterunderhålla 
kommunens bollplaner under vintersäsongen 2023/2024. 

Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med följande förslag till kommunen: 

* Att accelerera planeringen för återöppnande av tältet. 

* Att se till att ploga planerna i full eller någon utsträckning tills tältet är igång. 

* Att genom utbildning, information, försäkringar, eller vad som krävs, möjliggöra för 
föreningar att själva vinterunderhålla planerna. 

Återöppning av tältet är planerat att ske vecka 4 efter ett utbyte av ifyllnadsmaterialet.  

Den 23 oktober 2023 beslutade Fritidsnämnden att under en testperiod utöka 
vinterunderhållet på kommunens bollplaner under vintersäsongen 2023/2024. Beslutet 
innebar att kommunen snöröjer minst sju veckor mer än tidigare säsonger. Testperioden 
ska utvärderas i dialog med föreningslivet under våren. 

Att snöröja en vinterplan görs av kommunens idrottsdrift som har rätt utrustning att 
snöröja planer utan att öka risken för att skador uppstår på anläggningen, kunskap om hur 
man snöröjer för att minimera risken för spridning av mikroplaster samt erfarenhet att 
bedöma när en plan är spelbar. 

Förslag till beslut är att notera att det redan pågår ett arbete med att planera för 
återöppnandet av tältet, att notera redovisningen avseende vinterunderhåll av kommunens 
bollplaner samt besluta att det är kommunens idrottsdrift som ska vinterunderhålla 
kommunens bollplaner under vintersäsongen 2023/2024.    
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 11 januari 2024 
Bilaga 1. Medborgaförslag 15 december 2023 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse FRN-2023-00035 
Bilaga 3. Protokoll § 76 FRN-2023-00035 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Karin Teljstedts yrkande. 

Protokollsanteckning 
My Olsson lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Vi socialdemokrater anser att det är bra att tältet har öppnat men vill ha mer information 
kring varför sand har valts som underlag, finns best-practice på att använda sand i liknande 
tält, vad säger exempelvis Svenska fotbollsförbundet. Denna information borde ha gått ut 
innan, inte minst till föreningarna som har träningar i tältet. Att öppna tältet snabbt har 
prioriterats därav är det viktigt att utvärdering sker tillsammans med specialister och 
föreningar kring hur sanden har fungerat, samt att återkoppling sker till nämnden. 
Avseende snöröjningen av fotbollsplaner ser vi fram emot återkoppling på hur 
föreningslivet har upplevt att det har fungerat, och inte minst även återkopplingen på vårt 
politikerinitiativ vi lade denna nämnd angående utredningen kring hur vi kan etablera 
uppvärmda fotbollsplaner i kommunen. Det är av största vikt att föreningarna och de 
tränande får möjlighet att träna, även på vintern.” 

 

- - - - - 
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§  4 FRN-2024-00005 

Beslut om extra sammanträde för fritidsnämnden  

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att förlägga ett extra sammanträde till onsdagen den 21 

februari kl. 17.00. 

2. Fritidsnämnden beslutar att sammanträdet sker digitalt.  

Sammanfattning av ärendet 
På fritidsnämndens sammanträde den 25 oktober 2023 beslutades nämndens 
sammanträdestider för 2024. Fritidsnämndens första sammanträde är förlagt till onsdagen 
den 24 januari 2024. Eftersom underlaget för årsbokslut 2023 för fritidsnämnden inte 
kommer finnas färdigställt till sammanträdet den 24 januari behöver beslut fattas om ett 
extra sammanträde i februari för behandling av årsbokslutet. Årsbokslutet bereds därefter 
av kommunstyrelsens arbetsutskott och vidare för beslut i kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 januari 2024 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut med tillägg att 
sammanträdet sker digitalt.  

 

- - - - - 
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§  5 FRN-2024-00006 

Information från kultur- och fritidsdirektören samt 
fritidsenheten 2024 

Beslut 
Fritidnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Erik Wiberg, fastighetsstrateg på fastighetsenheten, gav nämnden en återrapport om 
kommunens fastighetsprojekt avseende nybyggnad och utbyggnad av fotbollsplaner i syfte 
att utöka kommunens kapacitet av fotbollsplaner. 

Daniel Hult, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, informerade om 
fastighetsprojekt avseende kommunens sporthallar, simhallar och fritidsgårdar. Därtill 
informerades nämnden om kapacitetsutredningen, om dess tidsplan och olika moment, om 
enkät till och dialog med föreningar samt aktuell status för utredningen. 

Peter Melander från RF-SISU informerade om paraidrott i stockholmsregionen, om 
målgrupper, visioner och mål samt paraidrottens värdegrund. Därtill informerade Sabina 
Plomin, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, om fritidsnämndens stöd till 
paraidrotter i Nacka kommun. 

Hans-Otto Halvorsen, t.f. kultur- och fritidsdirektör, informerade om nuvarande status för 
fotbollstältet på Järlahöjden. Därtill informerades nämnden om skrivelse inkommen 
avseende konstgräset på Skuru IP. 

Maria Klingefjord, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, informerade om 
Fryshusets klättringsprojekt ”Vi vill upp”, om projektets syfte, mål och genomförande samt 
fritidsnämndens stöd till projektet.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 
Moska Hassas lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Under informationspunkten fick vi ta del av uppföljningen kring ett politikeinitiativ som 
lades i kommunstyrelsen från Alliansen kring fler fotbollsplaner. Vi socialdemokrater har 
länge påtalat bristen på fotbollsplaner i Nacka, därav är det positivt att detta initiativ 
tidigare lagts. Vi yrkade redan då i kommunstyrelsen att även utreda etableringen av en 11-
spelarplan på Sickla, detta röstades ned av det moderatledda styret. Vi kan konstatera att de 
fotbollsplaner som utreds inte är några nya platser och att det saknas centrala placeringar av 
11-spelarplaner. Nu inväntas ytterligare en dom gällande Källtorp trots att vi länge känt till 
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utmaningarna med just den marken. Att barn och unga skall kunna ta sig smidigt till 
träningarna är en grundsten för fortsatt träning och idrott. Vi socialdemokrater kommer 
fortsätta jobba för att idrottsytorna ska få ta plats när Nacka växer och utvecklas. För att 
alla våra barn och unga ska ha en meningsfull fritid i dag och i generationer framöver. 
Detta i dialog med föreningslivet.   

Under informationspunkten fick vi även en uppdatering kring fotbollstältet på Nacka IP 
som nu är återöppnat. Det är bra att problematiken med granulatet är åtgärdat. Vi saknar 
dock en förankring och dialog med föreningarna och professionen kring val av 
fyllnadsmaterial. Vi socialdemokrater poängterade därav att det är av största vikt att 
utvärdera det nya underlaget i dialog med föreningarna framöver, inte minst kring hur 
träningen upplevs under sommaren med det nya materialet då det vanligtvis brukar vara en 
problematik att träna i tältet under sommaren.” 

 

- - - - - 
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§  6 FRN-2024-00002 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden tar del av utsända anmälningar. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden tar del av följande anmälningar: 

- Protokoll kommunfullmäktige 2023-12-11, Val av ledamöter och ersättare samt presidium 
till fritidsnämnden fr.o.m. 2024-01-01 t.o.m. 2024-12-31 

- Nyhetsbrev nr. 4 2023 från Nackas kommunala fritidsgårdar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 januari 2024 
Bilaga – Handlingar i sin helhet  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden tog del av utsända anmälningar. 

 

- - - - - 
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§  7 FRN-2024-00003 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden tar del av följande delegationsbeslut: 

- Remiss - Detaljplan för sydvästra Stensö, fastigheten Älta 10:1 m.fl. i Älta, i Nacka 
kommun, FRN-2023-00075, beslutsdatum 2023-12-13, beslutsfattare Daniel Hult, 
Fastighetsstrateg/utvecklingsledare, Kultur- och fritidsenheten. 

- Remiss - Detaljplan för Lilla Björknäs 3, fastigheterna Björknäs 10:104 m.fl. i Björknäs, 
Nacka kommun, FRN-2023-00080, beslutsdatum 2023-12-20, beslutsfattare Daniel Hult, 
Fastighetsstrateg/utvecklingsledare, Kultur- och fritidsenheten.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 januari 2024 
Bilaga - Samtliga delegationsbeslut i sin helhet 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

 

 

- - - - - 
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§  8  

Övriga frågor 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar den övriga frågan. 

2. Fritidsnämnden beslutar att överlämna politikerinitiativet till kultur- och 
fritidsdirektören för utredning och förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativ – Spelbara planer – även på vintern (S) den 25 januari 2024 

Politikerinitiativ från Moska Hassas (S) med följande förslag: 

- Att Nacka kommun utreder möjligheten att etablera uppvärmda fotbollsplaner i 
kommunen. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade att notera den övriga frågan till protokollet och överlämna  
politikerinitiativet till kultur- och fritidsdirektören för utredning och förslag till beslut. 

 

 

- - - - - 
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